



The Court of King's Bench

ASSOCIATE JUDGE (1 position) WINNIPEG

The Associate Judge Appointment Committee welcomes the interest of qualified persons wishing to be considered for appointment as an Associate Judge of the Court of King's Bench of Manitoba in Winnipeg. Due to an upcoming retirement effective December 31, 2025, one position in Winnipeg is expected to be filled, with an appointment date anticipated in early 2026.

It is the responsibility of the Associate Judge Appointment Committee to recommend to the Attorney General a list of not fewer than three and not more than six names of individuals for this position.

The mandate of the Associate Judge Appointment Committee is to assess the professional excellence, community awareness and personal suitability of candidates, while taking into account the diversity of Manitoba society (c. 280, The Court of King's Bench Act).

An Associate Judge of the Court of King's Bench is also a Registrar in Bankruptcy. As an Associate Judge, the successful candidate will carry a substantial caseload in the areas of civil, family, child protection, estate and bankruptcy litigation. Judicial duties include presiding over dockets relating to the enforcement of family maintenance orders, child protection cases and bankrupt discharge applications; the determination of both contested and uncontested civil, family, and bankruptcy motions; conducting court references, including accountings under the The Family Property Act; presiding over the passing of committee and estate accounts as well as solicitor client fee assessments. The position of an Associate Judge also includes a significant amount of written work in the form of reasons for decision and reference reports.

Applicants must meet the following qualifications:

- a) be a member in good standing of The Law Society of Manitoba;
- b) be entitled to practise as a barrister and solicitor in Manitoba; and
- c) have practised as a barrister and solicitor in Manitoba for not less than five years, or have other equivalent experience.

Applicants must be willing to reside in Winnipeg, and be capable of and willing to travel to court sittings throughout Manitoba.

Your Application Package must clearly indicate how you meet the qualifications and must include a cover letter, a résumé, and the following documents located at the Manitoba Court's website at [Applying to be an Associate Judge - Manitoba Courts](#)

- Judicial Candidate Information Form;
- Cover Letter;
- Consent to the Disclosure and Verification for Screening Checks;
- Law Society of Manitoba Authorization for Disclosure of Information Concerning Candidate; and

Please submit one copy of your application package via email to associatejudgeapplication@gov.mb.ca and an original **plus eight copies** (nine copies in total) of your application package by 4:30 p.m. on the Application Deadline to:

The Administrator, Associate Judge Appointment Committee
Attention: Sandy Kuchinski
2nd Floor – 408 York Avenue
Winnipeg, Manitoba R3C 0P9

APPLICATION DEADLINE: SEPTEMBER 26, 2025



La Cour du Banc du Roi

JUGE ADJOINT (1 poste)
WINNIPEG

Le Comité de nomination des juges adjoints accueille l'intérêt des personnes qualifiées souhaitant être considérées pour un poste de juge associé de la Cour du Banc du Roi du Manitoba à Winnipeg. En raison d'une retraite prochaine effective le 31 décembre 2025, un poste à Winnipeg devrait être pourvu, avec une date de nomination prévue au début de 2026.

Il incombe au Comité de nomination des juges adjoints de recommander au procureur général une liste d'au moins trois et d'au plus six noms de personnes pour ce poste.

Le mandat du Comité de nomination des juges adjoints consiste à évaluer l'excellence professionnelle, la connaissance de la communauté et l'aptitude personnelle des candidats, tout en tenant compte de la diversité de la société manitobaine (c. 280, Loi sur la Cour du Banc du Roi).

Un juge adjoint de la Cour du Banc du Roi est également greffier en matière de faillite. En tant que juge adjoint, le candidat retenu sera chargé d'un nombre important d'affaires dans les domaines du droit civil, du droit de la famille, de la protection de l'enfance, des successions et des litiges en matière de faillite. Ses fonctions judiciaires comprennent la présidence des audiences relatives à l'exécution des ordonnances alimentaires, aux affaires de protection de l'enfance et aux demandes de libération de faillite ; le jugement des requêtes civiles, familiales et de faillite contestées et non contestées ; la conduite des renvois judiciaires, y compris les comptes rendus en vertu de la loi sur les biens familiaux (The Family Property Act) ; la présidence de l'adoption des comptes des comités et des successions ainsi que l'évaluation des honoraires des avocats. Le poste de juge adjoint comprend également un travail écrit important sous forme de motifs de décision et de rapports de référence.

Les candidats doivent remplir les conditions suivantes :

- a) être membre en règle de la Société du Barreau du Manitoba;
- b) avoir le droit de pratiquer à titre d'avocat au Manitoba;
- c) avoir pratiqué à titre d'avocat au Manitoba pendant au moins cinq ans ou avoir une autre expérience équivalente.

Les candidats doivent être disposés à résider à Winnipeg et être capables et disposés à se déplacer pour assister aux audiences dans tout le Manitoba.

Votre dossier de candidature doit clairement indiquer en quoi vous répondez aux critères de qualification et doit comprendre une lettre de motivation, un curriculum vitae et les documents suivants, disponibles sur le site Web des tribunaux du Manitoba à l'adresse suivante Postuler pour devenir juge adjoint - Tribunaux du Manitoba

- Formulaire d'information sur le candidat à la magistrature;
- Lettre de présentation;
- Consentement à la divulgation et à la vérification aux fins des enquêtes de filtrage;
- Autorisation de la Société du Barreau du Manitoba de communiquer des renseignements au sujet du candidat.

Veuillez envoyer une copie de votre dossier de candidature par courriel à associatejudgeapplication@gov.mb.ca et l'original ainsi que huit copies (neuf copies au total) de votre dossier de candidature avant 16 h 30 à la date limite de dépôt des candidatures à :

L'administrateur, Comité de nomination des juges adjoints
À l'attention de Sandy Kuchinski
2e étage – 408, avenue York
Winnipeg (Manitoba) R3C 0P9

DATE LIMITE DE DÉPÔT DES CANDIDATURES : 26 SEPTEMBRE 2025